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IV Sesję Rady Miejskiej w Iławie odbyto w dniu 29 grudnia 2014 roku w sali 

konferencyjnej Urzędu Miasta w Iławie przy ulicy Niepodległości 13. Sesję rozpoczęto                     

o godz. 17
00

  a zakończono o godz. 19
00

.  

    

Ad 1. Otwarcie i stwierdzenie quorum 

Przewodniczący Rady Wojciech  Szymański dokonał otwarcia IV Sesji. Serdecznie 

powitał wszystkich przybyłych radnych jak również zaproszonych gości. 

Na podstawie listy obecności stwierdził, że w sesji uczestniczy 19 radnych,  co stanowi 

quorum, przy którym może obradować Rada Miejska i podejmować prawomocne decyzje                

i uchwały. Do liczenia głosów wyznaczył Wiceprzewodniczącą Annę Zakrzewską  

Lista obecności radnych stanowi  załącznik nr 1  do protokołu 

Lista obecności kierowników wydziałów i jednostek organizacyjnych  

stanowi załącznik nr 2 do protokołu 

 

Ad. 2. Przyjęcie porządku obrad IV Sesji Rady Miejskiej w Iławie 

Przewodniczący Rady Wojciech  Szymański zapytał, czy w sprawie porządku 

chciałby ktoś zabrać głos.  

Nie było wniosków o zmianę porządku 

Poddany pod głosowanie porządek obrad IV sesji został przyjęty pozytywnie jednogłośnie 

w następującym brzmieniu: 

1. Otwarcie i stwierdzenie quorum 

2. Ustalenie porządku obrad 

3. Przyjęcie protokołu z I i II Sesji  

4. Uchwalenie wieloletniej prognozy finansowej miasta na lata 2015-2029 

a) Przedłożenie przez Burmistrza Miasta Radzie pisemnej wersji wieloletniej prognozy 

finansowej miasta na lata 2015-2029 w formie jednolitego tekstu i przedstawienie 

uzasadnienia do projektu  

b)  Odczytanie wymaganych przepisami ustawy o finansach publicznych opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej 

c) D y s k u s j a  
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d) Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy 

finansowej miasta na lata 2015-2029 

5.  Uchwalenie budżetu miasta na 2015 rok 

a) Przedłożenie przez Burmistrza Miasta Radzie pisemnej wersji projektu uchwały 

budżetowej w formie jednolitego tekstu i przedstawienie uzasadnienia do projektu  

b) Odczytanie wymaganych przepisami ustawy o finansach publicznych opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej 

c) Odczytanie przez Przewodniczącego właściwej komisji do spraw budżetu 

uzasadnienia (opinii) do przedkładanego projektu uchwały budżetowej  

d )  D y s k u s j a  

e) Głosowanie nad projektem uchwały budżetowej na 2015 rok 

6. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a. zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej miasta na lata 2014-2029   

b. zmian w budżecie miasta na 2014 rok   

c. harmonogramu dyżurów radnych na I półrocze 2015 roku 

d. uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej na 2015 rok 

e. uchwalenia planów pracy Komisji Stałych Rady Miejskiej na 2015 rok 

7. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej  Burmistrza Miasta 

8. Interpelacje i zapytania radnych 

9. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  

10. Wnioski mieszkańców Iławy 

11. Komunikaty i oświadczenia 

12. Zamknięcie obrad IV Sesji 

 

Ad. 3. Przyjęcie protokołu z III i IV Sesji  

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański poinformował, że Biuletynie 

Informacji Publicznej opublikowano oraz wyłożono do wglądu w Biurze Rady Miejskiej 

protokół z I i II Sesji Rady Miejskiej w Iławie. Do chwili rozpoczęcia obrad, nikt nie złożył 

pisemnych uwag do powyższych protokołów, w związku z czym protokoły z I i II Sesji Rady 

Miejskiej uważa się  za przyjęte.  

 

Ad. 4 . Uchwalenie wieloletniej prognozy finansowej miasta na lata 2015-2029 
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a) Przedłożenie przez Burmistrza Miasta Radzie pisemnej wersji wieloletniej 

prognozy finansowej miasta na lata 2015-2029 w formie jednolitego tekstu i 

przedstawienie uzasadnienia do projektu  

b)  Odczytanie wymaganych przepisami ustawy o finansach publicznych opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej 

Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska odczytała Uchwałę Nr RIO.VIII-0120-592/14 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 27 listopada 2014 

roku w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Iławy o projekcie 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2015 -2029 

Uchwała Nr RIO.VIII-0120-592/14 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 27 listopada 2014 roku w sprawie wydania opinii o 

przedłożonym przez Burmistrza Miasta Iławy projekcie Wieloletniej Prognozy Finansowej na 

lata 2015 -2029 stanowi załącznik nr 3 do protokołu 

 

c) D y s k u s j a  

Dyskusji na powyższym zagadnieniem nie było 

 

d) Głosowanie nad projektem uchwały w sprawie uchwalenia wieloletniej 

prognozy finansowej miasta na lata 2015-2029 

Rada Miejska w obecności 19 radnych – przy 19 głosach ,,za” podjęła uchwałę 

w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2015-2029  

Uchwała w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata  

2015-2029 stanowi załącznik  nr 4  do protokołu 

 

Ad. 5. Uchwalenie budżetu miasta na 2015 rok 

a) Przedłożenie przez Burmistrza Miasta Radzie pisemnej wersji projektu uchwały 

budżetowej w formie jednolitego tekstu i przedstawienie uzasadnienia do 

projektu  

b) Odczytanie wymaganych przepisami ustawy o finansach publicznych opinii 

Regionalnej Izby Obrachunkowej 

Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska odczytała Uchwałę Nr RIO.VIII-0120-591/14 

Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 27 listopada 2014 
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roku w sprawie wydania opinii o przedłożonym przez Burmistrza Miasta Iławy projekcie 

uchwały budżetowej na 2015 rok 

Uchwała Nr RIO.VIII-0120-591/14 Składu Orzekającego Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Olsztynie z dnia 27 listopada 2014 roku w sprawie wydania opinii o 

przedłożonym przez Burmistrza Miasta Iławy projekcie uchwały budżetowej na 2015 rok 

stanowi załącznik nr 5 do protokołu 

 

c) Odczytanie przez Przewodniczącego właściwej komisji do spraw budżetu 

uzasadnienia (opinii) do przedkładanego projektu uchwały budżetowej  

Wiceprzewodnicząca Komisji Rozwoju Gospodarczego Budżetu i Finansów Janina 

Okołowska „Jak wszyscy wiemy budżet to najważniejszy dokument dla każdego samorząd . 

Na tym dokumencie opiera się podstawowa działalność tego samorządu. Burmistrz Miasta 

Zarządzeniem z dnia 7 listopada 2014 roku przedłożył Radzie Miasta projekt Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Miasta na lata 2015-2029 oraz  projekt budżetu na 2015 rok. 

Przedłożony projekt wraz z autopoprawkami został omówiony na wspólnym posiedzeniu 

wszystkich komisji naszej Rady w dniu 22 grudnia 2014 roku . Prace nad budżetem jak wiemy 

wyzwalają wiele emocji radnych. W tym roku było trochę inaczej, zważywszy na fakt iż 

jesteśmy nową Radą i nasza dyskusja nie była tak emocjonalna ze zrozumiałych powodów. Na 

posiedzeniu wspólnym Komisji naszej Rady wszystkie komisje zaopiniowały pozytywnie 

przedłożony projekt.   

Analizując budżet wraz z autopoprawkami należy stwierdzić, że został on opracowany               

w oparciu o zadana własne gminy jak i zadania zlecone. Oczywiście budżet nie zabezpiecza  

w 100% wszystkich potrzeb . Jak wiemy proponowany budżet to z pewnością duży kompromis 

pomiędzy potrzebami miasta a możliwościami finansowymi miasta ale jak wiemy nad 

budżetem będziemy pracować przez cały rok i wówczas może uda się wprowadzić nowe 

zadania jak i ograniczyć niektóre wydatki bieżące. 

Dochody budżetowe zaplanowano w wysokości 99.953.705 zł, wydatki zaś w kwocie 

99.465.194 zł, co oznacza zaplanowanie nadwyżki budżetowej w wysokości 488.511 zł. 

Przychody budżetowe to kwota 6.611.489 zł,  zaś rozchody to kwota 7.100.000 zł.  

Zaplanowana na 2015 rok nadwyżka budżetowa jest źródłem spłaty  raty kredytów 

zaciągniętych do końca roku 2014, które to raty wynoszą 7.100.000 zł. A zatem źródłem spłaty 

tych rat kredytowych jest wspomniana nadwyżka , środki wolne w kwocie 3.100.000 zł oraz 
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nowy kredyt w wysokości 3.511.489 zł.  Należy dokonać wszelkich starań aby z budżetu 

wyeliminować nowy kredyt. Takie oczekiwania myślę ,że są ze strony wszystkich radnych. 

Komisja Rozwoju Gospodarczego, Budżetu  i Finansów biorąc pod uwagę występujące 

obiektywne uwarunkowania w zakresie gospodarki finansowej Miasta Iławy, pozytywną 

opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej  w sprawie projektu budżetu miasta  pozytywnie 

opiniuje  przedłożony przez Burmistrza Miasta Iławy budżet na 2015 rok.” 

 

d )  D y s k u s j a  

Radny Ryszard Kabat  skierował wypowiedź do Pani Skarbnik. Zapytał, czy są jakieś 

zmiany w projekcie budżetu na 2015 rok, ponieważ dostał przed chwilą bardzo dużo 

materiałów, a Radni nie dadzą rady się z tym zapoznać w tak krótkim czasie. 

Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska wyjaśniła, że przez awarię komputera nie mogła 

wydrukować materiału dla wszystkich. Dodała, że materiały są w trakcie drukowania                           

i doniesie je.  Powiedziała, że jest to jednolity tekst wieloletniej prognozy finansowej                      

i projektu budżetu z naniesionymi autopoprawkami. 

Radny Ryszard Kabat powiedział, że Radna Okołowska miała rację, że jest to 

najważniejsza uchwała podejmowana co roku przez radę miejską na podstawie uchwały ws. 

procedury uchwalania budżetu z 2010 roku i stwierdził, że została ona złamana. Następnie 

zwrócił się z zapytaniem do radcy prawnego, ponieważ procedura ta przewiduje dwa 

posiedzenia komisji wspólnych. Dodał, że ma świadomość, że czas był ograniczony, ale 

uchwała ta nie daje, żadnej „furtki”, aby to posiedzenie się nie odbyło. Zapytał, czy może to 

skutkować zanegowaniem uchwały budżetowej w trybie nadzoru przez wojewodę. 

Powiedział, że powinno się to wyjaśnić przed przystąpieniem do głosowania. Jest to złamanie 

procedury, chwałę można zatwierdzić do 31 grudnia, a trybie nadzwyczajnym do 31 stycznia. 

Radca Prawny Jadwiga Drzystek powiedziała, że jest takie ryzyko że jeśli ktoś 

wniesie skargę na uchwałę to w przypadku załamania procedury wojewoda może uchylić ją w 

trybie nadzoru, jako podjętą niezgodnie z procedurą. Ustawa o finansach publicznych zezwala 

w uzasadnionych przypadkach podjąć uchwałę budżetową do końca stycznia po uzyskaniu 

zgody RIO. Uchwała powinna być podjęta zgodnie z ustawą i uchwałą ws. procedury 

uchwalania budżetu.  

Burmistrz Miasta Adam Żyliński  powiedział, że wina leży po obu stronach. Zawinił  

stary jak i nowy „garnitur”. Kwestia, czy ktoś chciałby ktoś tę wątpliwość zgłaszać. 
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Powiedział, że materiał został przekazany 13 listopada. W ciągu 10 dni powinno                         

się zorganizować pierwszą komisję, czyli 23 listopada, a 21 listopada wygasły mandaty 

radnych. Zaznaczył, że jest to termin do 10 dni, a nie 10 dni, co dawało swobodę do 

zorganizowania komisji. Powiedział, że nowa rada mogła zorganizować drugą komisję                     

3 grudnia. Powiedział, że nie wie, co z tym zrobić w tej sytuacji. Dodał, że problem zaczynie 

się, gdy komuś na tym będzie bardzo zależało. Zaproponował  aby zostawić wątpliwości i aby 

mimo wszystko zatwierdzić projekt budżetu. 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że w tej sytuacji można 

zarządzić przerwę i zwołać wspólną komisje, ale byłoby to bardzo sztuczne. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński  zaznaczył, że nie jest pewien terminu 31 stycznia, 

gdyż powiedział go z pamięci i ponosi ryzyko niestaranności wypowiedzi, ale pojawia się on 

tylko w uzasadnionych przypadkach 

Radny Edward  Bojko powiedział, że podchodzi do tego tematu ze zdziwieniem i nie 

rozumie pośpiechu i łamania obowiązujących zasad. Ponadto dodał, że trudno przejrzeć 

ponad 100 stron w 2 minuty.  Dodał, że nie wie czy jego wnioski z komisji wspólnej jak 

obiecywał burmistrz są zawarte w projekcie. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński  powiedział, że przedmiotem autopoprawek są tylko 

te zgłoszone oficjalnie przez Panią Skarbnik. Powiedział, że widział zrozumienie ze strony 

radnych dla jego apelu, że nie będzie przyjmował ich wniosków, a pracę nad budżetem 

rozpoczęte zostaną w styczniu, mając na uwadze, że przyjmujemy projekt poprzednich władz. 

Nie miał intencji forsowania tematu, że też ma wątpliwość, że terminy się nie zgadzają i nie 

było dwóch posiedzeń komisji i może to  być nazwane nagłym przypadkiem, dzięki czemu 

miałoby się przekładać budżet do końca stycznia, bo jest regułą przyjmowanie budżetu do 

końca grudnia. 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański ogłosił chwilę przerwy. 

Przerwa 10 minut 

 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański po przerwie wznowił obrady, zapytał czy 

ktoś jeszcze w punkcie „dyskusja” chciałby zabrać głos. Nie było wniosków o zabranie głosu. 
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e) Głosowanie nad projektem uchwały budżetowej na 2015 rok 

Rada Miejska w obecności 19 radnych - przy 16 głosach ,,za”  i 3 

wstrzymujących podjęła uchwałę w sprawie uchwalenia budżetu miasta  na 2015 

rok  

Uchwała w sprawie uchwalenia budżetu miasta na 2015 rok  

stanowi załącznik  nr 6  do protokołu 

 

Ad. 6. Podjęcie uchwał w sprawie:  

a.  zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2014-2029  

Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska omówiła zmiany, które zawarte były w 

uzasadnieniu do projektu uchwały  

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Rada Miejska w obecności 19 radnych - przy 19 głosach ,,za” podjęła uchwałę 

w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata 2014-2029  

Uchwała w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej na lata  

2014-2029 stanowi załącznik  nr 7  do protokołu 

 

b. zmian w budżecie miasta na 2014 rok 

Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska omówiła zmiany, które zawarte były w 

uzasadnieniu do  projektu uchwały  

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 

Rada Miejska w obecności 19 radnych – przy 19 głosach ,,za” podjęła 

uchwałę w sprawie zmian w budżecie miasta na 2014 rok 

Uchwała w sprawie zmian w budżecie miasta na 2014 rok 

 stanowi załącznik nr 8  do protokołu 

 

c. harmonogramu dyżurów radnych na I półrocze 2015 roku 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że radni otrzymali projekt wraz 

z harmonogramem dyżurów. Zaproponował, aby koordynacje dyżurów powierzyć 

Wiceprzewodniczącej Annie Zakrzewskiej  

Dyskusji nad powyższym zagadnieniem nie było 
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Rada Miejska w obecności 19 radnych – przy 19 głosach ,,za”   podjęła uchwałę w 

sprawie harmonogramu dyżurów radnych na I półrocze 2015 roku 

 

Uchwała w sprawie harmonogramu dyżurów radnych na I półrocze 2015 roku 

stanowi załącznik nr 9  do protokołu 

 

d. uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej na 2015 rok 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że radni otrzymali projekt 

uchwały proponowanymi przez niego tematami jak również tymi, których przedstawienie na 

sesji narzucają inne przepisy 

Dyskusji na powyższy temat nie było 

Rada Miejska w obecności 19 radnych – przy 19 głosach za podjęła uchwałę w sprawie  

uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej na 2015 rok 

Uchwała w sprawie uchwalenia planu pracy Rady Miejskiej na 2015 rok 

stanowi załącznik  nr 10 do protokołu 

 

e. uchwalenia planów pracy Komisji Stałych Rady Miejskiej na 2015 rok 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański powiedział, że radni otrzymali 

projekt uchwały proponowanymi przez Komisje Problemowe planami pracy. 

W dyskusji nad powyższym głos zabrali: 

Radny Włodzimierz Harmaciński powiedział, że na posiedzeniu Komisji Problematyki 

Społecznej wywiązała się dyskusja w sprawie zmniejszenia emisji dymu bo należałoby 

przystąpić do działań, które by ją ograniczyły. Jest to proces wieloletni  i warto starć się 

wykorzystać środki unijne. Proponowane było przeprowadzenie wizji na osiedlach.  

Dodał, że temat znalazł się w planie, ale powinien być szerzej ujęty - miedzy innymi o 

warunki techniczne i finansowe, jakie powinno się spełniać oraz jaki jest harmonogram prac 

nad zmianą sposobu ogrzewania. Poprosił o zmianę brzmienia tego punktu. 
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Radny Andrzej Pankowski zaproponował, aby nie zmieniać zapisu ponieważ ma to być 

początek dyskusji na ten temat a Dyrektor omówi na pewno całą problematykę. Poinformował 

o zamianie tematów: styczniowego z sierpniowym. 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański zapytał radnego Harmacińskiego, czy 

stawia wniosek formalny. 

Radny Włodzimierz Harmaciński odpowiedział, że nie. Poprosił, aby przewodniczący 

komisji pamiętał i poinformował dyrektora EC o oczekiwaniach komisji. 

Radna Elżbieta Lewandowska powiedziała, że propozycja radnego Harmacińskiego jest 

pełniejsza i zgłasza wniosek formalny o rozszerzenie tego punktu. Do dyskusji włączył się 

ponownie radny Harmaciński i powiedział, że proponuje jednak zapis zostawić, ale żeby 

pamiętać aby informacja była szersza.  

Radna Elżbieta Lewandowska wycofała swój wniosek. 

Radna Janina Okołowska zaproponowała, aby w planach pracy zamienić tematy 

komisyjne tak, aby np. temat ZKM i IW był omawiany w jednym miesiącu na obu komisjach, 

a nie jednego miesiąca na komisji rozwoju a następnego na komisji problematyki- komisje 

wtedy mogą odbyć posiedzenie wspólne. 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że przewodniczący mogą się 

porozumieć i zamienić tematy. 

Poddany pod głosowanie jawne wniosek o zamianę kolejności tematów w planie 

pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego i Finansów oraz Komisji Problematyki 

Społecznej został przyjęty pozytywnie jednogłośnie  

Rada Miejska w obecności 19 radnych – przy 19 głosach za  podjęła uchwałę w 

sprawie uchwalenia planów pracy Komisji Stałych Rady Miejskiej na 2015 rok 

 

Uchwała w sprawie  

uchwalenia planów pracy Komisji Stałych Rady Miejskiej na 2015 rok 

stanowi  załącznik nr 11   do protokołu 
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Ad. 5. Sprawozdanie z działalności międzysesyjnej  Burmistrza Miasta 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński  powiedział, że, tak jak to bywa na początku kadencji, 

ludzie przychodzą do niego z problemami do tej pory nierozwiązalnymi, z nadzieją, że teraz 

może udać się je rozwiązać. Przykładem jest problem, który powstał po zatwierdzeniu komisji 

mieszkaniowej podań, jeżeli chodzi o pozyskanie mieszkania komunalnego. Powiedział, że 

problem jest ogromny i z roku na rok się powiększa. 

Następnie powiedział, że dokonał dwóch zmian personalnych - powołał Panią Ewę 

Junkier na swojego drugiego zastępcę. Burmistrz powiedział, że planuje przedstawić radzie 

kompetencję obu zastępców, aby mieli pełną orientację w tym temacie. Dodał, że dokonał 

również zmiany na stanowisku prezesa Iławskiego Towarzystwa Budownictwa Społecznego.  

Pani Chudzikowska zrezygnowała z tej funkcji, a zajął ją Pan Zbigniew Pawłowski. 

Kolejną kwestią, którą poruszył Burmistrz jest sprawa dotycząca ekranów 

dźwękochłonnych  przy ulicy Nowomiejskiej. Prosił o cierpliwość, gdyż w dniu dzisiejszym 

przeprowadził rozmowę z dyrektorem projektu z Gdańska. Miała ona bardzo ciekawy 

przebieg, ale nie chciałby mówić więcej na ten temat, ponieważ obawia się „lansowania 

problemu w mediach”. Apelował do mieszkańców ulicy Nowomiejskiej, aby wszyscy 

podpisali petycję i protest, co ułatwi rozwiązanie problemu. Dodał, że o wszystkich 

działaniach i ewentualnym porozumieniach z koleją będzie informował. 

Dodał również, że dużo dzieje się w kwestii wioślarstwa, ale nie będzie na razie poruszał 

tego tematu. 

 

Ad .7. Interpelacje i zapytania radnych 

Radna Anna  Zakrzewska „W związku z tym, że temat „uporządkowania dzierżaw” 

została poruszony na poprzedniej sesji uważam, że czas zrobić pełny bilans terenów 

miejskich, określić jakie to są grunty, kto je użytkuje, upublicznić nazwiska dzierżawców i 

zastosować jednakową miarę do wszystkich obywateli niezależnie od tego jakie mają koneksje 

i jakie piastują stanowiska. Zgłosiłem sprawę do właściwego wydziału ratusza już w 

poprzedniej kadencji (pół roku temu), że grunty na ulicy Kossaka, Wyszyńskiego i inne w 

rejonie ulicy Sikorskiego powinny być inaczej zakwalifikowane i pobierana powinna być 

wyższa opłata dzierżawna lub należałoby umożliwić dotychczasowym dzierżawcom wykup 

tych gruntów od miasta. 
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Tym bardziej jestem zdziwiona, że dopiero dzisiaj zostało opublikowane na BIP 

Zarządzanie Burmistrza Nr 50 z dnia 18 grudnia br. Potrzeba było aż 11dni, żebym 

dowiedziała się jaka decyzja w interesującej mnie sprawie została podjęta. Nie zgadzam się z 

zapisami tego zarządzenia, gdyż uważam, że jest ono robione pod potrzeby określonych osób, 

które i tak moim zdaniem zbyt długo korzystały z preferencyjnych stawek dzierżawy. Proszę o 

wyjaśnienie, kto określa to czym różni się grunt zakwalifikowany jako teren przeznaczony na 

powiększenie działek zabudowanych domami jednorodzinnymi (wydzielone przygotowane do 

sprzedaży bez prawa zabudowy) pod nr 15 od terenów zielonych przylegających do działek 

budowlanych, budownictwo jednorodzinne (ogrody przydomowe) pod nr 19?” 

Radny Włodzimierz  Harmaciński zapytał Burmistrza, w związku z tym że  

wielokrotnie burmistrz wspomina o możliwości czerpania korzyści finansowych przez 

poprzednika, uzasadniając tym swoje wysokie wynagrodzenie; czy jest sporządzona lista 

zdarzeń i tematów która pokazałaby, że poprzednik czerpał takie nieuzasadnione dodatkowe 

korzyści finansowe. Włodzimierz Ptasznik twierdzi, że nie miał kilometrówki. Nadmienił, że 

Burmistrz Iławy zarabia tyle samo, co Prezydent Warszawy, gdzie budżet jest o wiele 

wyższy, czy Burmistrz Olsztyna. 

Radna Janina Okołowska wystąpiła z prośbą o uaktualnienie BIP-u, ponieważ widnieją 

tam nazwiska osób w jednostkach, które dawno nie pracują. Dotyczy się to w ogóle BIP-u. 

Radna prosiła, aby wszystkie informacje na bieżąco pojawiały się na stronie. 

 

Ad.8. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania  

Burmistrz Miasta Adam Zyliński w odpowiedzi na pytanie Radnego Harmacińskiego 

podkreślił, że nie wielokrotnie, a raz pozwolił sobie na uwagę odnośnie dodatkowych 

korzyści poprzednika i odbyło o się z inicjatywy radnej Jackowskiej.  Powiedział, że nie chce 

dyskutować na ten temat, ponieważ może być to dla kogoś niezręczny temat nie tylko dla 

niego. Dodał, że w nie ma w tym temacie nic do powiedzenia. 

Radny Włodzimierz Harmaciński zaznaczył, że nie jest to jego pytanie, a wyborców. 

Powiedział również, że burmistrz na temat dodatkowych korzyści poprzednika wypowiadał 

się przy kampanii wyborczej oraz na łamach Kuriera Iławskiego. Poprosił, odpowiedź na 

piśmie. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński zdał pytanie, na jaki temat w końcu się wypowiadał. 

Bo tematy przedwyborcze nie dotyczyły jego poborów Zaznaczył, że w kampanii nie było 
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nigdy tematu jakichkolwiek poborów. O zarobkowaniu wójtów i burmistrzów zawsze mówił, 

że mają bardzo dobrze zarabiać. Poprosił, aby Radny Harmaciński doprecyzował swe pytanie 

na piśmie, ponieważ jest zbyt ogólnikowe. Poprosił Panią Ewę Moszczyńską, aby rozwinęła 

wątek nakładów, poza pensją poprzedniego Burmistrza. 

Skarbnik Miasta Ewa Moszczyńska przedstawiła, że poprzedni Burmistrz  posiadał 

limit w wysokości 500 złotych na rozmowy telefoniczne komórkowe w 2013 i 2014, 

otrzymywał maksymalny ryczałt samochodowy do wykorzystania, który wynosił 300 

kilometrów miesięcznie. Dostawał także diety za delegacje krajowe i zagraniczne. 

Radny Ryszard Kabat wtrącił, że 300 km to nie są wielkie pieniądze, pamiętając o tym, 

że każdy dzień nieobecności w pracy był potrącony od kwoty wypłaty. 

Pani Ewa Moszczyńska powiedziała, że w 2013 roku były Burmistrz pobrał 2199,68 

złotych a w 2014 roku od stycznia do listopada – 2233,91 złotych z tytułu ryczałtu 

samochodowego. 

Radny Ryszard Kabat wyjaśnił wszystkim, co to jest ryczałt samochodowy dodając nie 

są to duże pieniądze. 

Skarbnik Ewa Moszczyńska dodała, że limit miesięczny w wysokości 300 kilometrów 

jest to kwota 250,74 złotych miesięcznie. Potwierdziła, że  jest to limit  od którego odlicza się 

ilość dniówek, za urlop,  nieobecność w pracy lub jeśli osoba przebywa w delegacji. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński  powiedział że uważa, że poprzez zastanawianie się i 

dyskutowanie na temat czy poprzednik robił dużo czy mało obniżamy poziom pracy 

samorządu. Powiedział, że nie chce podnosić tego wątku, bo wtedy musieliby rozwijać wątek 

jak opłacany jest zarząd powiatowy 

(wypowiedz Pana Kabata poza mikrofonem) 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński  odpowiedział, że wszystko ma znaczenie i że kiedy 

kolega odnosił się do zarobków w innych miastach to miało to znaczenie, a kiedy mówi się o 

zarobkach w powiecie to nie ma znaczenia. 

(wypowiedz Pana Kabata poza mikrofonem) 

Burmistrz Miasta Adam Zyliński powiedział ze tendencja to zjawisko powtarzające 

się.  Zaznaczył, że pierwszy raz użył takiego argumentu. Powiedział, że często sięga się po 

wieloznaczne określenia. 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański przerwał dyskusję przypominając, że 

znajdują się w punkcie odpowiedzi. 



   Protokół Nr IV/14 

z   Sesji Rady Miejskiej w Iławie odbytej w dniu 29 grudnia 2014 roku 

w sali konferencyjnej Urzędu Miasta  w Iławie 
 

 13 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński oświadczył, że więcej nie będzie odpowiadał na 

pytania związane z jego płacą, gdyż nie ma takiego obowiązku.  

W odpowiedzi na pytanie radnej Zakrzewskiej Burmistrz powiedział, że można mieć 

poczucie krzywdy, niezrozumienia problemu i rozstrzygać, czym jest dzierżawa terenu 

przeznaczonego na powiększenie działki a czym jest dzierżawa o charakterze honorowym 

obliczonym na to, że znajdzie się ktoś chętny by zagospodarować teren, który często ulega 

dewastacji. Powiedział, że miasto ma taką koncepcję od wielu lat. Przeprosił, przy okazji za 

opóźnienia na BIP-ie, dodając że zainteresuje się dlaczego tak się dzieje. Zaznaczył, że 

opóźnienia nie były podstępem ani nie było w tym złej woli. Przypomniał, że na jednej z sesji 

obiecał, że zajmie się tym tematem systemowo. Powiedział, że była konieczność 

zaproponowania nowych stawek, ponieważ jest koniec starego, a początek nowego roku. 

Dodał również, że urząd podlega kontroli społecznej i głos każdego z radnych jest ważny. 

Jednak ustalanie wysokości stawek leży w kompetencji Burmistrza i będzie się tego trzymał. 

Powiedział o możliwości przedyskutowania tematu na którejś z komisji i wyciągnięciu 

wniosków końcowych. Obiecał, że w terminie kilku miesięcy każdy będzie wiedział jak 

wygląda stan dzierżaw oraz jak kształtują się w obrębie administracyjnym miasta. 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański  zapytał, czy wnioskodawcy są 

usatysfakcjonowani odpowiedziami. 

Radna Ewa  Jackowska zwracając się do Radnego Harmacińskiego powiedziała, że 

chciała przypomnieć, że jej wniosek miał służyć do celów porównawczych, a nie do 

„grzebania” dla celów portalowych,  ponieważ chce w 2015 roku porównać zarobki obu 

burmistrzów. 

Radny Włodzimierz Harmaciński zwracając się do radnej Jackowskiej wyjaśnił, że 

zadał pytanie, aby wyjaśnić kwestię czy były Burmistrz czerpał dodatkowe, nieuzasadnione 

korzyści. Dodał, że chciałby dostać odpowiedź na piśmie. 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński zaznaczył, że nikt nie używał słowa 

„nieuzasadnione”. Prosił, aby używać precyzyjnych słów, aby nie robić problemów. 

 

Ad. 9. Wnioski mieszkańców Iławy 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański powiedział, że w terminie 

przewidzianym w statucie wpłynął wniosek Pana Dawida Kopaczewskiego, któremu 

następnie udzielił głosu   
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Pan Dawid Kopaczewski podziękował, że sesje zaczęły być organizowane 

popołudniami. Powiedział, że w połowie grudnia złożył wniosek, który zawierał trzy sprawy, 

a dziś poruszy najważniejszą z nich. Dotyczyła ona sprawy uruchomienia w Iławie budżetu 

obywatelskiego. Poinformował, że rozpoczęło się to w 2011 roku w Sopocie. W 2013 roku aż 

70 gmin w Polsce wprowadziło taką inicjatywę. Zaznaczył, że budżet obywatelski nie 

obejmuje całości wydatków, a jedynie jakiś procent dotyczący tylko inwestycji. Nawiązał do 

punktu 5 ustawy o samorządzie gminnym, mówiącym o tym, że mieszkańcy mogą brać udział 

w dyskusji publicznej na podstawie konsultacji społecznych  budżet obywatelski jest w 

wprowadzany w gminach właśnie w oparciu o ten zapis. Powiedział, że nie ma teraz czasu, 

aby mówić o wszystkich zaletach projektu i zostawi płytę z dokumentami i informacjami dla 

Przewodniczącego Rady i Burmistrza i chciałby przedstawić podstawowe zadania budżetu. 

Powiedział, że ma on na celu zachęcenie mieszkańców do aktywności społecznej na rzecz 

własnej gminy. Wprowadzenie takiego mechanizmu sprzyjałoby wzrostowi zaufania 

publicznego i że istotny jest udział obywateli na każdym etapie, przy rozpoczęciu procedur, 

konkursach projektów oraz na zakończenie, kiedy będzie monitoring budżetu. Polega to na 

tym, że obywatele składają wnioski, debatują razem z radnymi, a na zakończenie odbywa się 

konkurs poprzez głosowanie wszystkich mieszkańców, nie tylko tych zameldowanych. 

Podkreślił, że wprowadzenie takiego budżetu nie powinno być aktem jednorocznym,                      

a stałym. Jest to inicjatywa wieloletnia, aby móc obserwować progres, żeby w przyszłych 

latach nanosić poprawki. Na koniec dodał, że Sopot już 4 lata posiada taki budżet i można 

brać                 z niego przykład jak i innych gmin. 

Radny Jerzy  Płuciennik zapytał, czy to ma być budżet dla miasta czy też dla dzielnic. 

Pan Dawid Kopaczewski powiedział, że rozwiązania są różne, gdyż żadna ustawa nie 

odnosi się bezpośrednio do budżetu obywatelskiego. Jest to umowa między społeczeństwem, 

a władzami miasta. Wszystko jest do rozważenia i nie ma sztywnych uregulowań. Powiedział, 

że najlepsze jest aktywizowanie powszechne, ale można się skupić na dzielnicach czy 

osiedlach. 

Radna Anna Zakrzewska powiedziała, że we wnioskach do budżetu na rok 2015 

zaproponowała taki punkt. Miała to być kwota 200 000 złotych, ale niestety wniosek nie 

został ujety. 

Randy Włodzimierz Harmaciński powiedział, że na temat budżetu obywatelskiego 

rozmawiano już na początku poprzedniej kadencji. Zawsze zadania zasadnicze były zbyt duże 
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i nie starczało środków. Zapytał Dawida Kopaczewskiego czy ma na myśli całość budżetu 

czy tylko określone kwoty. 

Pan Dawid Kopaczewski odpowiedział, że dotyczy to pewnej kwoty. Są gminy, które 

przeznaczają na to pół procenta budżetu majątkowego, a niektóre 2-3 procenty. Nie ma tu 

zależności od wielkości miasta. Jest to do uzgodnienia. 

Radny Jerzy  Płuciennik zapytał, czy jest to uwarunkowane prawnie. Powiedział, że 

on zrobił już coś takiego w swojej dzielnicy. Za pieniądze zebrane przez mieszkańców 

otworzył świetlicę. Chciał pokazać radnym, że „można w tym kraju coś zrobić” bez środków 

miejskich. 

Pan Dawid Kopaczewski odpowiedział, że prawnie jest to zapisane w ustawie o 

samorządzie, w której mowa jest o możliwości przeprowadzenia konsultacji społecznych, 

które nie są zobowiązujące dla państwa. Budżet obywatelski jest wprowadzany na zasadzie 

umowy społecznej.  

Radna Janina  Okołowska powiedziała, że cieszy ją ten wniosek, ponieważ 

zapoczątkuje dyskusje na ten temat. Dodała że nadzieje, że Pani Skarbnik zainteresuje się tym 

tematem i pozna mechanizm budżetu obywatelskiego w innych miastach. Powiedziała, że 

wydaje jej się, że trzeba zacząć od osiedli, ponieważ ludzie mają najwięcej problemów na 

osiedlach, co później składa się na całe miasto. Stwierdziła, że kiedy ludzie na osiedlach 

zaczną konsultować to ze sobą, rozbudzi się w nich chęć do dyskutowania. Radna 

powiedziała, że na pewno nie będą to duże kwoty znając możliwości budżetowe Iławy i czeka 

na propozycje ze strony urzędu z prezentacją dla Radnych, jak wygląda to w innych miastach. 

Radny  Grzegorz Przytuła zapytał Dawida Kopaszewskiego, czy jest to tylko jego 

wniosek czy przedyskutował go z innymi mieszkańcami. Dodał, że jest ciekaw, jakie jest 

zainteresowanie w mieście tym pomysłem. 

Pan Dawid Kopaczewski powiedział, że jest to głównie wniosek wypływający od 

niego i jego małżonki, ale podczas wielokrotnego wypowiadania się na ten temat na forach 

czy portalach społecznościowych widział zainteresowanie mieszkańców. Jest to jeszcze nowy 

temat i będzie się trzeba go uczyć kilka lat jednak, wydaje mu się, że jest pewna potrzeba 

wprowadzenia takiego budżetu.  

Radna Ewa Jackowska  dodała, że ma wielu tak kreatywnych sąsiadów jak pan 

Kopaczewski. 
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Przewodniczący Rady Wojciech Szymański odczytał wniosek Dawida 

Kopaszewskiego. 

Wniosek Pana Dawida Kopaszewskiego stanowi załącznik nr 12 do protokołu 

Poddany pod głosowanie jawne wniosek Przewodniczącego Rady o rozpoczęcie 

prac nad wprowadzeniem budżetu obywatelskiego został przyjęty pozytywnie przy 1 

głosie wstrzymującym  

 

Ad. 10. Komunikaty i oświadczenia 

Przewodniczący Rady Wojciech Szymański  powiedział, że planuje kolejną sesję i że 

zazwyczaj będą się one odbywać w ostatni  czwartek miesiąca. Z uwagi na to, że w styczniu 

są ferie zimowe, a część radnych to nauczyciele oraz mają dzieci,  tego miesiąca sesja będzie 

tydzień szybciej, czyli 22 stycznia. 

Radny Janusz Zaborowski zabrał głos w kwestii petycji dotyczącej ekranów. Zapytał, 

czy do podpisów mieszkańców można dołączyć podpisy radnych, którzy są za tym, czy jest to 

niemożliwe. 

(wypowiedź radnego Harmacińskiego poza mikrofonem) 

Burmistrz Miasta Adam Żyliński  odpowiedział, że radny Harmaciński ma racje, żeby 

zrobić z tego wydarzenie na całe miasto, ponieważ niektórzy mogą mieć inne plany odnośnie 

ekranów. 

Radny Janusz Zaborowski powiedział, że ulica Nowomiejska podpisze petycję 

zapewnie w stu procentach i podziękował kolegom Radnym, że chcą mu pomóc. Zaprosił do 

współpracy i powiedział, że jak najszybciej rozpocznie działania. 

 

Ad. 11. Zamkniecie obrad IV Sesji 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Wojciech Szymański wobec zrealizowania porządku 

obrad  o godzinie 19
00

 zamknął sesję . 

 

Szczegółowy przebieg obrad zawiera nagranie dźwiękowe z sesji 

 

     Protokołowała:                                         Przewodniczący Rady Miejskiej 

 
Danuta Drozdowska                                                Wojciech Szymański 


